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 • TÉMA TANGENTA OPÄŤ OŽÍVA
 • OBECNÉ SLUŽBY V NOVOM ŠATE
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Príhovor starostky obce
Milí čitatelia,
veľmi sa teším, že môžeme opäť 
priniesť občanom informácie 
aj formou novín. Nová redakčná 
rada, ktorá vznikla s príchodom 
nového obecného zastupiteľstva, 
má starých aj nových členov a chuť 
opäť rozbehnúť pravidelné vydá-
vanie novín. Držím im palce v ich 
práci a želám im veľa spokojných 
čitateľov.

Noviny v papierovej verzii bude-
me prinášať len občanom, ktorí 
sa prihlásia na ich odber. Máme 
na to dva dôvody. Prvý je ekologické 
hľadisko v kombinácii so spätnou 
väzbou občanov, ktorým postačuje 
elektronická verzia novín. Druhý 
dôvod je otázka šetrenia finančných 
prostriedkov. Občanov budeme na-
ďalej priebežne informovať o najdô-
ležitejších udalostiach prostredníc-
tvom oficiálnej internetovej stránky 
obce, facebookového profilu obce 
a cez SMS rozhlas.

Ako starostka mám za sebou 
prvé tri mesiace vo funkcii. Spolu 
so zamestnancami obecného úradu 
a poslancami zastupiteľstva sme 
sa pustili do práce, keďže na stole 
nám ležalo veľké množstvo nedo-
riešených problémov, ktoré postup-
ne posúvame správnym smerom. 
Verím, že čoskoro aj vy občania po-
cítite, že sa veci menia k lepšiemu, 
a to aj napriek veľmi ťažkej dobe, 
ktorá nás postihla, vrátane ener-
getickej krízy a príchodu rôznych 
vládnych balíčkov, ktoré samosprá-
vam značne uberajú financie.

Začala sa dostavba materskej 
školy, finančne najväčší projekt, 
do akého sa Zálesie vo svojej histórii 

pustilo. Som veľmi rada, že projekt, 
ktorý som iniciovala ešte pred nie-
koľkými rokmi, sa konečne dočkal 
realizácie. Od začiatku sa objavujú 
aj problémy, ale robíme všetko pre-
to, aby sme ho posúvali ďalej a ne-
zdržiavali, pretože do konca tohto 
kalendárneho roka musí byť hoto-
vý. Chcem sa poďakovať za trpezli-
vosť rodičom detí z materskej školy, 
keďže z dôvodu výstavby je prevádz-
ka v obmedzenom režime. Ďakujem 
tiež zamestnancom, ktorí sa veľmi 
zodpovedne pripravili na prevádz-
kové zmeny a o deti sa vzorne sta-
rajú aj v sťažených podmienkach. 
Viac o tomto projekte sa dozviete 
v samostatnom článku novín.

Veľká téma je chýbajúci školský ob-
vod pre Zálesie. V tomto smere som, 
žiaľ, prevzala na úrade nulový stav. 
Regionálnemu úradu školskej sprá-
vy sme zdokladovali všetky aktivity, 
ktoré sme vykonali spolu s predse-
dom školskej komisie a poslancom 
Miroslavom Antolom. Zálesie ofi-
ciálne pripravuje spoločný školský 
obvod s Mestskou časťou Bratislava 
- Vrakuňa na ich Základnej škole 
Žitavská 1.

Pre občanov sme pripravili niekoľ-
ko pozitívnych zmien. Otváracie ho-
diny na obecnom úrade sme vrátili 
do stavu spred pandémie koronaví-
rusu. Spustili sme pilotnú prevádz-
ku stránky e-poplatok, ktorá slúži 
na zaplatenie poplatku za odvoz 
a likvidáciu odpadu. Stránku vy-
mysleli a pomohli spustiť naši ši-
kovní občania, za čo im veľmi pek-
ne ďakujem. Na zberné miesto sme 
kúpili riadnu váhu a vybavili sme 
častejší odvoz plastov. Zabezpeči-
li sme aj zasypanie jamy na ceste 

pred zberným dvorom.
Okrem všetkých projektov a výziev, 
ktoré nás ešte len čakajú a na kto-
rých už začíname intenzívne praco-
vať - základná škola, cyklotrasy, ve-
rejné osvetlenie, nový obecný úrad, 
kanalizácia, … - máme tento rok 
významné jubileum. Obec Zálesie 

sa dožíva 100 rokov! 
V priebehu celého 
roka si budeme pri-
pomínať našu histó-
riu a v rámci našich 
možností v tejto 

finančne ťažkej dobe pripravíme 
niekoľko aktivít k tomuto výročiu. 
V spolupráci s občianskymi združe-
niami si tiež pripomenieme výročie 
v rámci tradičných akcií, ktoré pri-
pravujú. Viac informácií nájdete 
aj v novinách a postupne na našich 
informačných kanáloch.

Želám nám všetkým a celej obci 
Zálesie, aby sme tento výnimočný 
rok prežili v pozitívnom naladení 
a dobrej spolupráci, pretože to je to, 
čo predovšetkým potrebujeme. 

Martina Dobrovodská 
starostka obce Zálesie

Milí čitatelia,
rok 2023 priniesol pre viacerých z nás nové výzvy. Prvýkrát v histórii obce zasadla na staros-
tovskú stoličku žena - Martina Dobrovodská, aj poslanecký zbor funguje prevažne v novom 
zložení. Prajem im predovšetkým iskru a plné nasadenie v ich rozhodnutiach a v snahe po-
sunúť obec správnym smerom.
Obecné noviny sa tiež dočkali zmien, od ktorých všetci očakávame optimizmus a nový vietor 
do plachiet. Nová je redakčná rada a pristúpili sme tiež k zmene názvu. Verím, že Záleský 

prameň si obľúbite od prvého čísla a bude pre vás dôležitý zdroj informácií. Pre mňa osobne je to veľká 
výzva, ale som presvedčená, že s ľuďmi podieľajúcimi sa na obsahovej aj grafickej náplni to zvládneme 
a budeme vás oboznamovať so všetkým, čo sa v našej obci deje.
Keďže chceme ísť s dobou, noviny budú distribuované najmä elektronicky. Pokiaľ si prajete dostávať noviny 
v tlačenej forme, môžete si na obecnom úrade vypísať žiadosť o ich odoberanie.

MARTINA KOCMUNDOVÁ
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Na čele Zálesia prvýkrát žena
V sobotu 29. októbra 2022 sa na Slovensku konali ko-
munálne voľby. V obciach volili občania svojich sta-
rostov a zástupcov v osobách poslancov, na úrovni 
Vyšších územných celkov si vyberali županov a takisto 
členov zastupiteľstiev.
Novou starostkou Zálesia sa stala Martina Dobrovod-
ská, ktorá kandidovala ako nezávislá kandidátka. 
Vo voľbách získala 605 hlasov, čo predstavovalo 67,22 
percenta platných hlasov. Vo funkcii vystriedala Ma-
riána Pergera, ktorý bol na čele obce od roku 2018, 
a ktorý získal vo voľbách 2022 dovedna 277 hlasov (30,77 
%). Na tretej priečke sa umiestnil so ziskom 18 hlasov 
(2 %) Viliam Páleník, ktorý sa necelých 72 hodín pred 
voľbami vzdal kandidatúry na starostu.

O sedem poslaneckých mandátov sa uchádzalo celko-
vo štrnásť kandidátov. Dôveru občanov získali (v pora-
dí podľa počtu hlasov): Martina Dobrovodská, Michal 
Páleník, Martin Kotvas, Lenka Astalošová, Miroslav 
Antol, Peter Milko, Viliam Páleník. Na miesto starost-
ky Martiny Dobrovodskej nastúpila prvá náhradníčka 
Zuzana Vallová.
V Zálesí bolo v súvislosti s komunálnymi voľbami 
v zozname voličov zapísaných 1719 obyvateľov. 
Na hlasovaní sa zúčastnilo 932 ľudí, čo predstavuje 
54,21 percentnú účasť voličov. Počet platných odovzda-
ných hlasovacích lístkov pre voľby do obecného zastupi-
teľstva bol 905, počet platných odovzdaných hlasovacích 
lístkov pre voľby starostu obce bol 900. Pre porovna-
nie, celková volebná účasť sa na Slovensku dostala 
na úroveň 46,1 percenta z oprávnených voličov.
Martina Dobrovodská, ktorá bola počas predchádza-
júcich dvoch volebných období poslankyňa obecného 
zastupiteľstva, sa stala prvou ženou na čele Zálesia.

-redakcia

KOMUNÁLNE VOĽBY 2022

ZLOŽENIE KOMISIÍ PRI OBECNOM ZASTUPITEĽSTVE (2022 – 2026)

KOMISIA
finančná a 
rozpočtová

výstavby, 
dopravy 
a územného 
plánovania

na ochranu 
verejného poriadku,  
životného prostredia 
a sociálnych vecí

pre legislatívu a 
digitalizáciu

kultúry školstva, mládeže 
a športu

na ochranu 
verejného záujmu 
pri výkone funkcie 
verejného činiteľa

predseda Martin Kotvas Michal Páleník Lenka Astalošová Viliam Páleník Zuzana Vallová Miroslav Antol Lenka Astalošová
členovia Ján Masár 

Miroslav Antol
B. Takáčová
Ľuboš Harmata
Viliam Páleník
Soňa Vallová

Andrej Klimo
Jozef Meško
Tomáš Letenay
Martin Kotvas
Marek Massay
Viliam Páleník

A.Reichbauerová
Ľubica Sámelová
Stanislav Zajaček ml.
Lucia Benkovská
Alena Kotvasová
Peter Korčuška
Peter Farkaš

Ľuboslav Badač
Peter Turčák
Peter Milko
Miloslav Jančík
Matej Škultéty
Peter Varga

Lenka Astalošová
Lucia Benkovská
Lucia Mešková
A. Reichbauerová
Milena Schurger 
Krištof

Patrik Vaško
Marián Meško
Iveta Pitáková
Anita Massayová
Milan Schurger

Peter Milko
Viliam Páleník
Zuzana Vallová

VOĽBY - POSLANCI OBCE
1. Martina Dobrovodská 482 hlasov
2. Michal Páleník 477 hlasov
3. Martin Kotvas 442 hlasov
4. Lenka Astalošová 436 hlasov
5. Miroslav Antol 425 hlasov
6. Peter Milko 422 hlasov
7. Viliam Páleník 384 hlasov
8. Zuzana Vallová 353 hlasov
9. Peter Derevenec 347 hlasov
10. Nikola Žišková 312 hlasov
11. Peter Neštepný 308 hlasov
12. Peter Varga 285 hlasov
13. Ján Šeminský 247 hlasov
14. Martin Murgaš 244 hlasov

POZNÁMKA: Viliam Páleník kandidoval za koalíciu Sloboda a Solidari-
ta, Progresívne Slovensko, všetci ostatní kandidovali ako nezávislí.

VOĽBY - STAROSTA OBCE
1. Martina Dobrovodská nezávislý kandidát 605 hlasov 67,22%
2. Marián Perger nezávislý kandidát 277 hlasov 30,77%
3. Viliam Páleník Sloboda a Solidarita, 

Progresívne Slovensko
18 hlasov 2,00%

Súčet platných hlasov 900 hlasov
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Vlaňajšie jesenné voľby priniesli Zálesiu okrem novozvolenej starostky Martiny Dobrovodskej aj značne ob-
menené zloženie obecného zastupiteľstva. Z predchádzajúceho volebného obdobia pokračujú ako poslanci 
Peter Milko a Viliam Páleník. Pre päticu Miroslav Antol, Lenka Astalošová, Martin Kotvas, Michal Páleník, 
Zuzana Vallová je pôsobenie v samospráve premiérové. Všetkých siedmich poslancov sme na nasledujúcich 
riadkoch požiadali o pár slov smerom k našim občanom po ich prvých mesiacoch vo funkcii.

PETER MILKO
zástupca starostky
Veľmi sa teším, že Zá-
lesie opätovne našlo 
energiu a chuť spájať 
sa, spájať občanov a su-

sedov, ako aj vytvárať hodnoty pre 
náš spoločný život. Verím, že voľby 
ukončili turbulentné obdobie a všet-
ci sa môžeme sústrediť na prácu, 
ktorej je v tejto obci veľké množstvo.
Aj napriek tomu, že nás po korona 
kríze čaká z pohľadu samosprávy 
ďalšie ťažké obdobie - tentoraz je to 
pre samosprávy výrazná ekonomic-
ká kríza (financovanie samospráv, 
ceny energií, inflácia) – verím, 
že sme všetci odhodlaní pre obec 
spraviť maximum a priniesť želané 
výsledky pre občanov. Ak hovorím 
všetci, mám na mysli všetkých dob-
rovoľníkov pracujúcich v obecných 
komisiách či združeniach, zamest-
nancov obce, kolegov poslancov 
a v neposlednom rade pani starost-
ku Martinu Dobrovodskú. Z každé-
ho cítiť veľkú energiu veci meniť, 
zlepšovať a hlavne cítiť aj veľkú vzá-
jomnú dôveru.
Od pani starostky som dostal man-
dát na funkciu zástupcu starostu, 
ktorú vykonávam popri svojom po-
volaní. Medzi moje úlohy patrí zlep-
šenie obecných služieb, ich perso-
nálne a technické vybavenie. Ďalej 
starostlivosť o verejné priestranstvá, 
zeleň, čistotu a komunikácie. Veci 
budujeme postupne. Podarilo sa 
nám dať dohromady výbornú partiu 
troch chlapov, ktorí majú túto obec 
naozaj radi a starajú sa o ňu s lás-
kou. Ďalší krok bude ich postupné 
technické vybavenie tak, aby túto 
starostlivosť vedeli vykonávať efek-
tívne. 
Moja snaha je tiež pokračovať v ďal-
šej etape opráv komunikácií v obci, 
vybudovať parkovisko pred mater-
skou školou, obnoviť a vymeniť do-
pravné značenie v obci. Na tieto čin-
nosti, žiaľ, potrebujeme viac financií 
a ja verím, že ich spolu s kolegami 

poslancami postupne nájdeme.
Na záver by som rád poďakoval pani 
starostke, kolegom poslancom, čle-
nom komisií a obecným zamestnan-
com za spoluprácu, ktorá je naozaj 
veľmi dobrá a pre mňa osobne veľ-
mi motivujúca do ďalšej práce.

MIROSLAV ANTOL
Minulý rok som sa roz-
hodol podporiť Marti-
nu Dobrovodskú v jej 
snahe posunúť obec 
Zálesie správnym sme-

rom. Spoločnými silami sa nám 
podarilo presvedčiť vás, aby ste 
do nej ako novej starostky a do nás 
ako (väčšej) časti poslaneckého zbo-
ru vložili svoju dôveru na najbližšie 
štvorročné volebné obdobie. Marti-
na Dobrovodská je prvá žena na čele 
Zálesia v histórii, o to väčšia výzva 
pred ňou stojí.
Už vlani som sa ako občan a ro-
dič zapojil do riešenia problému 
so školským obvodom pre naše deti, 
vyplývajúceho z absentujúcej zák-
ladnej školy v obci. Aj preto som te-
raz ako novozvolený poslanec dostal 
na starosť Komisiu školstva, mláde-
že a športu. Voľba bola logická a pri-
rodzená aj z pohľadu mojej profesie, 
pracujem totiž ako novinár v denní-
ku Športu. Povolanie ma predurčilo 
aj na to, aby som sa s niekoľkými 
nadšencami pustil do obnovenia 
vydávania obecných novín. Prvé čís-
lo Záleského prameňa držíte práve 
v rukách.
Prvoradé pre mňa zostáva, aby naše 
deti mali možnosť chodiť do zák-
ladnej školy tu, v Zálesí. Viem, ide 
o beh na veľmi dlhú trať, ale je ne-
vyhnutné, aby sme sa po nej pustili 
čo najskôr, pretože len tak môžeme 
dôjsť úspešne do cieľa. Teším sa 
z projektu na rozšírenie materskej 
školy, ako aj zo snahy vedenia obce 
o vytvorenie nového priestoru pre 
obecný úrad, čím by sa v kultúrnom 
dome po rokoch uvoľnilo miesto (aj) 
na športové aktivity našich občanov.

LENKA ASTALOŠOVÁ
Keď som sa pred pri-
bližne rokom stretla 
s Martinou Dobrovod-
skou a mala povedať, 
čo by bola téma, ktorá 

by ma bavila a v ktorej by som do-
kázala pomôcť, vedela som, že je 
to „dianie“ v obci. Že sú to naši dô-
chodcovia, projekty na skrášľova-
nie obce, komunikácia s občanmi a 
v neposlednom rade čistota a odpa-
dové hospodárstvo. Téma ochrany 
životného prostredia je v našej obci 
obzvlášť dôležitá, pretože žijeme na 
výnimočnom mieste: obklopení prí-
rodou, vodným tokom, lesmi a polia-
mi. Naša obec a výnimočnosť mies-
ta nám poskytuje veľké množstvo 
vyžitia a práve túto výnimočnosť by 
sme si mali strážiť a chrániť. Ruka 
v ruke ide táto téma aj s odpadovým 
hospodárstvom, čistotou okolo nás 
a medziľudskými vzťahmi. 
Neviem, či je možné určiť presný 
rebríček „potrieb“ v obci. Pri náras-
te cien za elektrickú energiu sa jas-
nou prioritou v mojej komisii stalo 
osvetlenie, ktoré so sebou prináša 
aj pridanú hodnotu – vyššiu bezpeč-
nosť na cestách, ale aj pocit bezpe-
čia v osvetlených uliciach, možnosť 
pripojenia verejného rozhlasu a ka-
merového systému. Pri poslednej 
možnosti vidím aj možnosť zníženia 
„čiernych“ skládok, pretože budeme 
vedieť identifikovať znečisťovateľov 
obce - zakladateľov „čiernych“ sklá-
dok. Cez verejný rozhlas budeme 
vedieť zabezpečiť kontakt aj so star-
šími ľuďmi a vrátiť im pocit, že aj 
oni sú informovaní tak ako kedysi. 
Moja srdcová téma bude Všeobecne 
záväzné nariadenie, ktorým sa upra-
via niektoré podmienky držania 
psov na území našej obce.
Akákoľvek téma v obci sa dotýka aj 
mojich kolegov a čo si ja cením naj-
viac je, že sa o všetkom vieme roz-
právať, počúvať sa a radiť si. Vážim 
si mojich kolegov a viem, že som sú-
časť skvelého tímu.

Pokračujúca dvojica a päť nováčikov
PREDSTAVUJEME POSLANCOV OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA (2022 – 2026)
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MARTIN KOTVAS
Som rád, že môžem byť 
súčasť chodu obce a mô- 
žem spolu so svojimi 
kolegyňami a kolegami  

a s pani starostkou tvoriť zázemie 
pre občanov a zdieľať život v na-
šej rodnej obci. Som vďačný našim 
a mojim voličom, že prejavili dôveru 
mne a mojim kolegom. Zároveň ďa-
kujem pani starostke za možnosť do-
siahnuť výsledky a spoločne praco-
vať na neodkladných problémoch.
Zastupujem finančnú komisiu, kto-
rú tvoria odborníci z finančného 
sektora. Som rád , že vieme spo-
lupracovať a ľudsky komunikovať, 
vďaka čomu dokážeme prispieť 
k efektívnemu chodu obce a zabez-
pečiť potrebné veci pre obyvate-
ľov. Som „poslanec - nováčik“, ale 
beriem túto funkciu zodpovedne 
a som poctený, že môžem využiť svoj 
hlas pre rozvoj obce.
Nastali nám ťažké finančné časy, 
nielen pre plynulý chod obce, ale 
aj pre nás všetkých. Moja priori-
ta je okrem iného pomáhať ľuďom 
v núdzi, bez domova, bez tepla. Po-
čas tejto zimy sa nám podarilo aj 
s kolegom Peťom Milkom a so súhla-
som starostky zabezpečiť prístrešie 
v krutom období pre nášho občana. 
Spomínam to preto, lebo sme tu pre 
každého z vás s ochotou pomôcť.
Tak ako všetci poslanci, aj ja mám 
svoju prácu. Rolu poslanca som pri-
jal s plným vedomím, že môžeme 
a chceme našu obec naďalej zdoko-
naľovať a rozvíjať. Hovorím o cest-
ných komunikáciách, zeleni, športe. 
V blízkej budúcnosti aj o budovaní 
cyklotrás, úspore osvetlenia, či pod-
pore turizmu.
Teším sa, že sme s kolegami - poslan-
cami na jednej vlne. Chcem sa im 
poďakovať za odbornosť a za pomoc 
a aj pani starostke, ktorá bola predo 
mnou predsedníčka finančnej ko-
misie a „štafetu“ mi odovzdala v pl-
nej viere.

MICHAL PÁLENÍK
V prvom rade by som 
sa chcel poďako-
vať občanom Zálesia 
za prejavenú dôveru 
v komunálnych voľ-

bách. Funkciu poslanca budem 
vykonávať podľa môjho najlepšie-
ho vedomia a svedomia, s pokorou 
a úctou. So zvolenými poslancami 

chcem spolupracovať zodpovedne, 
bez konfliktov, aby sme dosiahli 
spoločné vytýčené ciele, ktoré obci 
naozaj pomôžu.
Som predseda stavebnej komisie 
a s mojím tímom sme začali s veľ-
kým elánom pracovať na naplnení 
spoločných cieľov a výziev pre našu 
obec. Máme pred sebou neľahkú 
úlohu pri budovaní potrebnej infra- 
štruktúry obce. V snahe poslancov je 
vybudovať školu, kanalizáciu a v ne-
poslednom rade riešiť opravu zlých 
komunikácií a verejného osvetlenia.
Môj tím úzko spolupracuje s ob-
cou pri príprave a realizácii stavieb 
na katastrálnom území Zálesia 
a vyjadruje sa k tomu. Odporúčame 
a navrhujeme riešenia opráv 
a údržby komunikácií. Podieľame 
sa na aktualizácii územného plánu, 
spolupracujeme s ostatnými komi-
siami obecného zastupiteľstva.
Verím, že spoločnými silami doká-
žeme spraviť pre rozvoj obce ma-
ximum a dotiahneme rozrobené 
aj nové projekty do zdarného konca.

VILIAM PÁLENÍK
Vážené občianky a ob- 
čania Zálesia. Vďa-
ka vašej dôvere som 
od vás dostal možnosť 

pokračovať ako poslanec v ďalšom 
volebnom období. Ustanovené boli 
aj komisie nového obecného za-
stupiteľstva, v ktorých vás aktívne 
zastupujem. Kandidoval som aj 
za starostu, ale svoju kandidatúru 
som stiahol v záujme netrieštenia 
síl. Dúfam, že novozvolená starost-
ka Martina Dobrovodská moju dô-
veru nesklame.
Ako si možno spomínate, inicioval 
som hlasovanie občanov o využí-
vaní obecných rozoraných poľných 
ciest so zámerom, aby tieto obecné 
cesty mohli využívať naši občania. 
Nová obecná samospráva začína po-
stupne realizovať tento zámer a prvé 
výsledky uvidíte v najbližších týž-
dňoch. Celkovo je takýchto pláno-
vaných občianskych poľných ciest 
osem s celkovou dĺžkou až 4 km. 
Za prospešný naďalej považujem 
aj zámer vytvorenia turisticko-re-
kreačného 12 kilometrového chod-
níka zeleným lesným pásom po hra-
niciach nášho katastra.
Naša obec sa prudko rozrastá, pri-
búdajú noví obyvatelia, a preto 
je dôležité, aby sme sa stretávali 

a spoznávali. Ekumenická slávnosť 
je kultúrne podujatie pri príležitos-
ti sviatku svätých Cyrila a Metoda 
a Gesajov Cup je susedské cyklistic-
ké športové podujatie ku Dňu otcov. 
Som rád, že pri ich organizovaní 
stretávam zanietených dobrovoľní-
kov a verím, že budú úspešne po-
kračovať aj v tomto volebnom ob-
dobí. 
V minulom volebnom období sme 
s určitými ťažkosťami naštartovali 
náš participatívny rozpočet, prvé 
výsledky sú už viditeľné. Aj v tom-
to volebnom období budú mať naši 
občania možnosť žiadať prostried-
ky na projekty alebo akcie, ktoré sa 
do činnosti obce rutinným spôso-
bom nevošli alebo nás v zastupiteľ-
stve ani nenapadli. Využívanie toh-
to moderného nástroja občianskej 
spoluúčasti, ale aj jeho finančný 
objem, budú závisieť aj od vášho zá-
ujmu a iniciatívy pri spravovaní vecí 
obecných.
Dúfam, že v tomto začínajúcom 
volebnom období sa nám spoloč-
ne bude lepšie dariť riešiť potreby 
našich občanov, dodržiavať zákony 
a konať v záujme našej obce

ZUZANA VALLOVÁ
Ďakujem všetkým ob-
čanom, ktorí mi dali 
vo voľbách svoj hlas. 
Pochádzam z rodiny, 

ktorá túto obec zakladala. V Zálesí 
bývam 20 rokov.
Pomáhala som pri niekoľkých 
dobrovoľníckych akciách v obci, 
na ktorých som spoznala veľa skve-
lých aktívnych ľudí, ktorým záleží 
na prostredí, v ktorom bývame. 
S niektorými z Vás sa stretávame 
na prechádzkach po chotári.
V súčasnosti prebieha moje prvé 
volebné obdobie ako poslanky-
ne obecného zastupiteľstva. Je to 
pre mňa niečo úplne nové, preto 
študujem materiály, učím sa, počú-
vam Vás, občanov našej obce.
Do vienka mi bola pridelená ob-
lasť kultúry. Tento rok naša obec 
oslavuje 100. výročie vzniku obce. 
Spolu s kultúrnou komisiou, zdru-
ženiami, spolkami a dobrovoľníkmi 
pripravujeme oslavy spomínaného 
výročia. Chceli by sme oslavy viesť 
v zmysle hesla „Gešajovania Zálesá-
kom“, teda „Naši našim“. Ak máte 
chuť sa pripojiť, radi vás medzi 
nami privítame.
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„Deti sú nádej a prísľub pre ľudstvo,“ tvrdila známa 
talianska pedagogička Maria Montessoriová. Dôle-
žitosť rozvoja občianskej vybavenosti, vrátane pod-
mienok pre najmenších obyvateľov Zálesia, je preto 
jedna z priorít vedenia obce. Aktuálne realizované 
rozširovanie kapacít materskej školy je jednoznač-
ný dôkaz, že vedeniu obce záleží na zvýšení zaško-
lenosti detí a zabezpečení kvalitného predprimárne-
ho vzdelania prispievajúceho k zvládnutiu povinnej 
školskej dochádzky.

Projekt úspešne prešiel hodnotiacim procesom 
na Ministerstve investícií, regionálneho rozvoja a in-
formatizácie Slovenskej republiky. Vďaka financova-
niu z Integrovaného regionálneho operačného progra-
mu (IROP) v rámci Európskeho fondu regionálneho 
rozvoja sa v obci zvýši kvalita života obyvateľov obce.
„Som nesmierne rada, že novou prístavbou zvýši-
me množstvo detí v škôlke, čím umožníme rodičom 
detí ľahší prístup k infraštruktúre materských škôl 
a prispejeme k lepšiemu zosúladeniu pracovného 
a súkromného života,“ poznamenala starostka obce 
Martina Dobrovodská.
Dostavba tretej budovy, dvojpodlažného pavilónu 
s dvomi triedami a hygienickým zázemím, rozšíri 
kapacity existujúcej škôlky v Zálesí o 44 detí vo veku 
od troch do piatich rokov. 
Veľmi dôležitý prvok rekonštrukcie je dostavba jedno-
podlažného prepojovacieho vstupného traktu s novou 
jedálňou, akejsi prepojovacej chodby, vďaka ktorej 
sa budú môcť škôlkari pohybovať medzi jednotlivými 
budovami bez potreby obliekania sa, v papučkách. 
Strategickú zmenu predstavujú dispozičné úpra-
vy novej budovy, ktoré vytvoria prevádzku kuchyne 
s moderným vybavením a zázemím s priamou nadväz-
nosťou na jedáleň pre 150 stravníkov. V priestoroch 
pôvodnej kuchyne v starej budove bude kancelária pre 
učiteľky a sklady. Časť areálu materskej školy dostane 
nové oplotenie.
Okrem toho pribudnú na školskom dvore nové herné 

komponenty a mobiliár s prvka-
mi inkluzívneho vzdelávania. Deti 
sa budú môcť vyšantiť na siedmich 
nových preliezačkách s bezpečnou 
dopadovou plochou a na pieskovis-
ku.
Pre budúcich škôlkarov budú 
vo vzniknutých triedach priprave-
né nové postieľky, matrace, sto-
ličky, stoly, nábytok aj interaktív-
na tabuľa s projektorom. Nebudú 
chýbať skrine, vybavenie pre uči-
teľov, v šatniach umiestnia skrinky 
s dvierkami na odloženie obleče-
nia pre deti.
Vo finále je na pláne úprava parko-
viska aj s chodníkom pred škôlkou. 

Tie netvoria súčasť europrojektu, ale takisto bude po-
trebné ich dobudovanie.
S výstavbou začali 14. februára 2023 a mali by ju ukon-
čiť do konca kalendárneho roka. 
„Myšlienka na rozšírenie škôlky sa datuje ešte 
do roku 2018, keď obec dostala informáciu o možnos-
ti podania žiadosti o nenávratný finančný príspevok. 
Keďže už vtedy materská škola kapacitne zaostávala 
za dopytom obyvateľov a rovnako vyčnieval prob-
lém nevyhovujúceho stavu kuchyne, vznikla štúdia 
pokrývajúca nové miesta pre škôlkárov, kuchyňu 
i prepojenie existujúcich budov,“ ozrejmila súčas-
ná starostka Dobrovodská, ktorá stála pri zrode idey 
na pozícii poslankyne.

Medzičasom sa uskutočnili dvoje komunálne voľby. 
Menilo sa spolufinancovanie projektu, keďže pôvod-
né predstavovalo pri vyše miliónovej investícii takmer 
550-tisícový záväzok obce.
„Nesmierne sa teším, že sa nám podarilo dotiahnuť 
všetky detaily a stavba napreduje. Pevne verím, že 
všetko pôjde podľa plánu a v školskom roku 2024/25 
bude materská škola pripravená prijať škôlkarov 
podľa novej, zvýšenej kapacity,“ uzavrela starostka 
Martina Dobrovodská.

LUCIA ANTOLOVÁ

Pohľad spoza plota od Terchovskej ulice, na ktorý boli občania 
roky zvyknutí. FOTO MICHAL ZAJAČEK

Pohľad na vynovenú MŠ z Terchovskej ulice. 
VIZUALIZÁCIA OBERMEYER.SK

Pre škôlkarov pribudne 44 miest
OBEC REALIZUJE PROJEKT ROZŠIROVANIA KAPACÍT MATERSKEJ ŠKOLY
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Školský rok 2022/23 sme za-
čali úspešne. Vrátili sa nám 
vyšantené detičky a pribudli 
aj noví kamaráti.

Počas roka si užívame rôzne 
akcie a vzdelávacie progra-
my. Ujo Vladko k nám ver-
ne prináša svoje úžasné 
bábky a ich rozprávkové 
príbehy. Vďaka vzdelávacie-
mu programu Dafné sa deti 
vždy dozvedia nové poznat-
ky o prírode, separovaní 
a ďalších dôležitých témach 
zo života. Sférické kino zauj-
me deti svojimi dokument-
mi formou detských filmo-
vých príbehov, ktoré im 
taktiež rozšíria povedomie 
o ľudskom tele aj o živote hmyzu v prírode. Návštevou 
skupiny Ramivana sme si ukázali, že hudbu môžeme 
nielen počuť, ale aj vidieť a cítiť. Deti si vyskúšali ne-
všedné hudobné nástroje z rôznych kútov sveta.
Pred Vianocami deti potešili svojich blízkych koleda-
mi a vianočnými piesňami v našom kostole. Pod via-
nočným stromčekom si našli opäť veľa nových hier, 
hračiek, učebných pomôcok, ale aj hudobných ná-
strojov. Ako každý rok zavítal k našim úžasným deťom 
aj  Mikuláš s balíčkami. Priviezol sa aj k našim hasičom, 
ktorí sa taktiež podelili s nádielkou a venovali deťom 
z MŠ ďalšie prekvapenie. Deti veľmi radi vyrábajú krás-
ne ozdoby a nové veci, a tak sme zorganizovali pred-
vianočný trh s ich produktami. Občania mali možnosť 
si zakúpiť úžasné, nápadité výrobky a medovníčky. 
Krásny, priam rozprávkový stánok nám pomohli po-
staviť a vyzdobiť členovia hasičského zboru v Zálesí 
a tiež naša bývalá škôlkarka Simonka Hristovská. 
Zastavili sa pri nás a finančne nás podporili rodičia, 

susedia a zamestnanci MŠ. Vyzbierané príspevky 
sa nakoniec vyšplhali na skvelú sumu. Tá umožní na-
šim deťom navštíviť napr. včelársku farmu. O využití 
finančnej podpory - kedy a kde si ju deti užijú - bude-
me, samozrejme, informovať rodičov. Za úžasnú po-
moc im všetkým aj touto cestou ďakujeme.
Po vianočných prázdninách sme sa opäť stretli v na-
šej MŠ v plnej sile, odhodlaní a plní radosti z akcií, 
ktoré nás čakajú. Výchovno-vzdelávací proces obsa-

hujetematické celky osvojovania si nových vedomostí 
a zručností. Naše detičky si užili aj témy „Chráňme prí-
rodu“ a „Les, stromy“. Je fantastické, že v našej obci 
máme výhodu blízkeho lesa. Nie každá materská škola 
má taký benefit. V tomto krásnom lese plnom pre-
kvapení môžeme všetko spoznávať - ako sa hovorí 
- na vlastnej koži a na vlastné oči. Les je pre nás miesto, 
kde rozširujeme všetky oblasti poznávania či kompe-
tencií detí. Prežívaním nových skúseností a rozvíjaním 
telesných a pohybových schopností priamo v prírode 

si dieťa odnesie do života najviac. Nielen deti z našej 
škôlky, ale aj pani učiteľky milujú tento kúsok prírody, 
ktorý nám dáva tak veľa. Informácia o možnosti jeho 
zrušenia nás všetkých veľmi zasiahla. V rámci daných 
tém sme sa rozhodli s deťmi ukázať, ako veľmi je ten-
to les pre nás všetkých dôležitý. A to nielen pre ľudí, 
ale aj pre zvieratá a rastliny.
Opäť sme sa teda vybrali do prírody. Deti nám poroz-
právali, čo všetko v lese nájdu. Poukazovali nám svoje 
bunkre, stromy, po ktorých lozia, cestičky, po ktorých 
jazdia na bicykloch, kde akého vtáčika, hmyz či zvie-
ratko už videli a počuli. Dostali sme aj skvelú myšlien-
ku. Vyrobili sme veľký plagát s najstarším stromom 
v lese. Deti nakreslili a vystrihli zvieratá žijúce v lese. 
Bola to veľká spoločná aktivita, pri ktorej bolo vidno 
radosť detí a lásku k miestu, kde trávia najviac svojho 
času. Podaril sa nám nádherný obraz, ktorý si môžete 
pozrieť vo vitríne pri hasičskej zbrojnici v našej obci.

ANITA MASSAYOVÁ

Svoj vzťah k lesu vyjadrili detičky z MŠ aj týmto zaujímavým spôsobom. FOTO MŠ ZÁLESIE/ZUZANA REPKOVÁ

V mesiaci máj nás čaká zápis nových detí do MŠ na školský 
rok 2023/24. Prihlášky bude možné odovzdať v termíne 
od 15. 5. 2023 do 19. 5. 2023. Všetky potrebné informácie 
k zápisu nájdete na mszalesie.obeczalesie.sk.

KEDY BUDE ZÁPIS?

Máme tiež super novinu. Tento rok sa naša škôlka rozšíri. 
Pribudne nám budova s dvomi triedami, nová veľká jedá-
leň, a to všetko sa krásne spojí do jedného objektu. Nebude 
to jednoduché, ale všetko zvládneme s úsmevom na tvári. 
Máme na to predsa dôvod: budeme sa môcť tešiť z väčšieho 
počtu ratolestí. Držme si palce, aby všetko dobre dopadlo

SUPER NOVINA

Krásny les ako benefit
ČO MÁ NOVÉ NAŠA MŠ A ČOMU SA V NEJ VENUJÚ?
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Tým, ktorí o Tangente čítajú prvýkrát, by sme radi 
priblížili, že ide o plánované prepojenie ciest I/61 
a D4, čiže starej Seneckej cesty s novým diaľnič-
ným obchvatom D4. Navrhnuté prepojenie potrebné 
na zefektívnenie dopravy zo Zálesia a okolitých de-
dín, žiaľ, nepomáha občanom, ale badať za ním skôr 
záujmy na strane kamiónovej prepravy, ktorá sa vďa-
ka výstavbe nových logistických centier v okolí našich 
dedín bude v ďalších rokoch ešte zahusťovať. Na daný 
návrh to vrhá skôr negatívne svetlo a je potrebné, 
aby sme vývoj pozorne sledovali.

BSK svojím návrhom výrazne negatívne zasahuje 
do rázu našich obcí, ničí posledné zbytky prírody 
a izoluje dediny. Negatívny dopad bude mať aj na kva-
litu života ľudí v obci, a to znečistením ovzdušia, zvý-
šenou prašnosťou, hlučnosťou, svetelným smogom, 
možnou kontamináciou podzemných vôd a v koneč-
nom dôsledku aj na samotné zdravie občanov. Naru-
šia sa biokoridory, rastlinné a živočíšne biotopy, zničí 
sa lesný fond a naruší sa vodná bilancia, čo spôsobí 
nezvratné zásahy do prírody pre ďalšie generácie.

Ide o prepojenie vedúce cez les medzi Zálesím a Ivan-
kou pri Dunaji a tiež cez obľúbenú lokalitu „U Rusa“. 
Občanom Zálesia netreba vysvetľovať, aké dôsledky 
na naše životy by malo diaľničné pripojenie. Téma 
Tangenty ožila v novembri 2022, keď sme mali mož-
nosť pred BSK obhájiť sa a ukázať dôležitosť týchto 
lokalít. Zo strany BSK sme dostali pomerne narýchlo 
informáciu o verejnom prerokovaní návrhu Zmien 
a doplnkov k územnému plánu regiónu - BSK, 
kde bola zahrnutá aj spomínaná Tangenta. Prvé pre-
rokovanie dňa 23. 11. 2022 sa konalo so starostami 
dotknutých obcí. Zúčastnili sa na ňom bývalí a už 
aj novozvolení starostovia, keďže to bolo necelý 

mesiac po komunálnych voľbách. Nasledujúci deň 
sa konalo verejné prerokovanie, no prišlo len približ-
ne 25 občanov zo Zálesia, Ivanky pri Dunaji a Ber-
nolákova. Nešťastné načasovanie stretnutia na BSK 
(koniec funkčného obdobia starostov, narýchlo zvola-
né verejné prerokovanie) prinieslo nemalé problémy 
a dôležitá informácia sa nestihla dostať k väčšiemu 
počtu občanov. Aj preto sa na verejnom prerokovaní 
zdalo, akoby bol malý záujem ľudí o tému pripojenia 
diaľnice cez naše lesy.

Následne sa konali stretnutia v obciach Ivanka pri 
Dunaji a Bernolákovo, kde poslanci diskutovali s ob-
čanmi o výhodách, ale najmä o nevýhodách návrhu 
BSK. Nová starostka Zálesia urgentne zvolala stretnu-
tie členov iniciatívy za zachovanie lesa, kde sa spísa-
li výhrady proti Tangente a návrhy na zlepšenie do-
pravnej situácie. Pripojila sa petícia s 2710 podpismi 
(údaj k danému dátumu) a dokument Pripomienky 
k návrhu územnoplánovacej dokumentácie Zmeny 
a doplnky č. 2 Územného plánu regiónu - Bratislav-
ský samosprávny kraj. Času bolo, bohužiaľ, veľmi 
málo, a to do 31. 12. 2022. Aj napriek tejto nepriazni 
sa pod dokument podpísalo 400 občanom - dokonca 
aj 50 detičiek - a dokument bol 30. 12. 2022 odovzdaný 
do podateľne BSK. 

V dokumente sú podrobne opísané negatívne do-
pady, ale aj návrhy riešenia zložitej dopravnej situ-
ácie, a to nasledovne: zrealizovanie prepojenia D1 
a D4; zrealizovanie skapacitnenia cesty I/61; prepoje-
nie z MÚK Triblavina cez MÚK Bernolákovo - Západ 
na cestu I/61 s napojením na cestu III/1048; vypra-
covanie aktuálnej dopravnej štúdie. Dôležité je tiež 
skvalitniť a pridať viac prímestských autobusových 
spojení do obce, pridať viac vlakových spojení do su-

Naposledy sme sa téme Tangenty venovali vo februári 2021, keď mal Bratislavský samosprávny kraj (BSK) 
posúdiť a prehodnotiť informácie zo stretnutia s členmi petičného výboru a zástupcami obecného zastupi-
teľstva Ivanky pri Dunaji.

VIZUALIZÁCIA: Marek Podmanický

Téma Tangenta opäť ožila
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sednej obce Ivanka pri Dunaji, vybudovať cyklocesty 
na Zlaté piesky, dokončiť úsek cyklotrasy do Vrakune 
a predĺžiť električkovú trať do Ivanky pri Dunaji.

Okrem vyššie spomenutého dokumentu aj starosto-
via obcí Zálesie, Malinovo, Ivanka pri Dunaji a Berno-
lákovo vyjadrili negatívne stanovisko k takto navrho-
vanému pripojeniu k diaľničnému obchvatu so starou 
Seneckou cestou.

Vďaka sociálnym sieťam sme zistili, že BSK poda-
lo dňa 27. 12. 2022 spomínaný dokument na pro-
ces posudzovania vplyvov na životné prostredie 
na Okresný úrad Bratislava Odbor starostlivosti o život-
né prostredie, kde bola možnosť podať pripomienky 
do 15 dní. Pre krátkosť času v kombinácii so sviatoč-
ným obdobím sme posielali pripomienky ako jednot-
livci. Predpokladáme, že túto možnosť využilo približ-
ne 50 občanov a jedno občianske združenie. V Zálesí 
i v okolitých obciach sa konajú rôzne iniciatívy vyjad-
rujúce negatívny postoj k Tangente. Občania si uve-
domujú, že teraz je čas, kedy nemôžeme zaváhať. Ak 
to bude potrebné, budeme aj inými formami vyjadro-
vať nesúhlas s ničením nášho životného prostredia. 
Aj preto niekoľko obyvateľov kontaktovalo Michala 
Saba, jedného z najvýznamnejších environmentál-
nych aktivistov na Slovensku, ktorý je tiež podpredse-
da BSK pre životné prostredie. Rovnako sa pripravujú 
aj scenáre k radikálnejšiemu vyjadreniu nášho názoru 
vo forme protestu za záchranu lesa.

Nielen Zálesie, ale aj ostatné obce sú pohoršené návr-
hmi zo strany BSK, ktoré neberú do úvahy potreby ob-
čanov, ničenie prírody a pretváranie obcí na satelity 
Bratislavy. Ohrozená nie je len naša príroda patriaca 
do chráneného územia Natura 2000, ale aj Šúrsky pra-
les ako Národná prírodná rezervácia rozprestierajúca 
sa medzi Čiernou vodou a Svätým Jurom. Rovnako 
je pre výstavbu ohrozovaný aj lesík vo Veľkom Bieli.

Ak sa zaujímate o tému Tangenta a chcete vyjadriť 
svoj nesúhlas, je dôležité sledovať informácie z úra-
du, oficiálne stránky Zálesia, facebookovú stránku 
obce Zálesie, alebo nás môžete kontaktovať na email 
zazachranulesa@gmail.com.

Taktiež je stále možné podpísať online Petíciu 
za zachovanie lesa. Môžete ju nájsť na stránke: 
www.peticie.com, kde do hľadáčiku zadáte jej názov, 
a to „PETÍCIA za zachovanie lesa v rekreačnej zóne ja-
zera Štrkovka, Ivanka pri Dunaji a zrušenie trasovania 
komunikácie Tangenty v blízkosti obytných zón“.

Katarína Kotulová a členovia z iniciatívy za záchranu lesa

Obec Zálesie poslala pri-
pomienky v spolupráci 
s aktivistami. Zároveň 
sa starostka intenzív-
ne zapojila do rokovaní 
medzi starostami a BSK 
k tejto téme. Na spoloč-
ných stretnutiach vznik-
la alternatíva obchvatu, 
ktorú samosprávny kraj 
prisľúbil akceptovať a za-
pracovať do pripravova-
ných zmien a doplnkov 
ÚP BSK. Tento rok budú 
poslanci BSK schvaľovať 
konečný variant.

Martina Dobrovodská 
starostka obce Zálesie

R1

R1

D4

Navrhovaný variant starostov dotknutých obcí. Zdroj: OÚ Ivanka pri Dunaji

INFORMÁCIE Z OBECNÉHO ÚRADU ZÁLESIE
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Kvalitnejšie služby
pre občanov

Obec Zálesie 
má ambíciu 
ponúknuť ob-
čanom kvalit-

né služby. K týmto službám okrem 
iného patrí aj čistota, poriadok 
a úprava zelene. O verejné priesto-
ry v obci sa doteraz v našej obci 
starali interní zamestnanci v spolu-
práci so súkromnými firmami, kto-
ré dodávali určité služby.
V rámci zlepšenia dodávaných 
služieb a ušetrenia finančných 
prostriedkov sme sa rozhodli, 
že sa pokúsime obecné služby 
zabezpečiť len prostredníctvom 
obecných zamestnancov. Želaným 
výsledkom by mali byť kvalitnejšie 
a lacnejšie služby pre občana.
Prvá úloha, ktorá nás čakala, bolo 
personálne obsadenie obecných 
pracovníkov. Dnes sa o obec starajú 
ľudia, ktorí ju majú úprimne radi, 
sú jej občania a žijú v nej celý život. 
Poznáme ich, stretávame, sú naši 
susedia. Touto cestou by sme radi 
pochválili a poďakovali sa za sta-
rostlivosť o obec Stanislavovi Zajač-
kovi st., Štefanovi Fondrkovi, Iva-
novi Kotvasovi a Jozefovi Dózovi.

Ďalšia úloha, na ktorej pracu-
jeme, je materiálne vybavenie 
pre pracovníkov obecných služieb. 
Podarilo sa nám kúpiť novú kosač-
ku na úpravu parku, stroj na čiste-
nie ciest, chodníkov a obrubníkov, 
stroj na zametanie a ďalšie.
Budovanie obecných služieb je dl-
hodobá úloha, súvisiaca s postup-
ným personálnym aj materiálnym 
zabezpečením. Financií v obci nie 
je nazvyš, postupne však chceme 
vybudovať plnohodnotné služby 
pre občanov. Radi by sme vás po-
žiadali o strpenie, prípadne o vašu 
spätnú väzbu.

PETER MILKO

OBECNÝ ÚRAD INFORMUJE

Obec má viac ako 300 svietidiel verejné-
ho osvetlenia. Niektoré sú už vo veľmi 
zlom stave a neustále sa kazia. Celý sys-
tém už dlhšie potrebuje rekonštrukciu. 
V minulom roku neúmerne stúpli ceny 
elektrickej energie, obci sa skončili via-
zané zmluvy a nabehla na plné ceny. 
Práve pre tieto dôvody považuje vede-
nie obce otázku stavu verejného osvet-
lenia za jednu z priorít pre tento rok. 
Aj preto:

 • Obec uskutočňuje svetelno-tech-
nický audit sústavy verejného 
osvetlenia. Na základe toho bude 
pripravená koncepcia rekonštruk-
cie verejného osvetlenia.

 • Obec pripravuje zapojenie 
sa do skupinového verejného ob-
starávania na dodávateľa elektric-
kej energie, kde bude naraz s inými 
mestami a obcami súťažiť čo naj-
lepšie podmienky, ktoré budú platiť 
od roku 2024.

 • Momentálne sú ceny energií za-
stropované. Obec žiada mesačne 
o dotáciu na pokrytie dodatočných 
nákladov v dôsledku zvýšenia cien 
plynu a elektriny.

 • Svietenie na Korze je nastavené 
do posledného autobusu a v parku 
Zálesíčko sa o 21.45 h vypína polo-
vica svietidiel.

VEREJNÉ OSVETLENIE

Zálesie sa, rovnako ako vlani, borí s veľ-
kým problémom v súvislosti so škol-
skou dochádzkou. V obci neexistuje 
základná škola, navyše v roku 2021 
susedná obec Ivanka pri Dunaji zrušila 
Zálesiu školský obvod. Vlani nám Re-
gionálny úrad školskej správy určil pre 
našich prváčikov ZŠ Na Pántoch v Rači, 
pre školský rok 2023/24 prišiel s rie-
šením v podobe ZŠ na Žitavskej 1 
v bratislavskej mestskej časti Vrakuňa. 
Vedenie obce si uvedomuje, aké kom-
plikácie v tejto súvislosti vznikajú ro-
dičom, aj preto intenzívne pracuje na 
projekte riadnej ZŠ a popritom sa snaží 
rozpracovať aj riešenie pre dočasnú ZŠ.

ŠKOLSKÝ OBVOD 2023/24

Obec spustila začiatkom roka inter-
netovú stránku e-poplatky, na ktorú 
sa dá jednoducho dostať z hlavného 
webu obeczalesie.sk. Z pohodlia do-
mova či kancelárie tak môžete zaplatiť 
poplatok za komunálny odpad na daný 
kalendárny rok. Priamo na obecnom 
úrade si potom už len vyzdvihnete ná-
lepku podľa výšky uhradeného poplat-
ku. Občania v predchádzajúcich me-
siacoch túto možnosť často využívali, 
zavedenie e-poplatku sa u nich stretlo 
s pozitívnou odozvou.

E-POPLATKY

Marec - Október
Streda: 14:00 - 18:00 
Sobota: 10:00 - 15:00
Novinky na zbernom mieste: častejší 
vývoz plastov, nová váha na drobný 
stavebný odpad, oprava veľkej jamy 
na komunikácii pred vchodom do zber-
ného miesta.

ZBERNÉ MIESTO
Úradné hodiny obecného úradu 
sa vrátili do podoby spred začiatku 
pandémie.
Pondelok: 07:30 -12:00 a 13:00 - 15:30
Utorok: Nestránkový deň
Streda: 07:30 - 12:00 a 13:00 - 17:00
Štvrtok: Nestránkový deň
Piatok: 07:30 - 12:00

ÚRADNÉ HODINY OÚ

Prihláste sa do systému obecného SMS 
rozhlasu. Je to veľmi jednoduché, stačí 
sa zastaviť na obecnom úrade a vyplniť 
potrebné tlačivo. Vďaka tomu budete 
dostávať z obce všetky informácie pro-
stredníctvom SMS. Služba je vhodná 
aj pre starších občanov a pre tých, ktorí 
nesledujú denne obecný web, či face-
bookovú stránku obce. Táto forma po-
sielania správ nahradila klasický obec-
ný rozhlas a aj informácie posielané 
e-mailom. Momentálne máme 167 ak-
tívnych odberateľov, pridajte sa k nim.

SMS ROZHLAS

Pracovníci obecných 
služieb v akcii. FOTO AUTOR

Po Troch kráľoch sa v našej obci 
uskutočnil zber vianočných strom-
čekov. Určené boli dve zberné miesta, 
na ktoré mohli občania priniesť svoje 
odzdobené stromčeky. O odvoz, ktorý 
sa uskutočnil v dvoch rôznych termí-
noch, sa postarali zástupca starostky 
Peter Milko a poslanec obecného zastu-
piteľstva Michal Páleník, ktorým pomá-
hali zamestnanci obce. Aj touto cestou 
im patrí poďakovanie za iniciatívu, kto-
rou pomohli občanom.

ZBER VIANOČNÝCH 
STROMČEKOV
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Historicky prvý držiteľ Nobelovej ceny za fyziku Wil-
helm Röntgen či autor dvoch dych berúcich stavieb 
Eiffelovej veže a Sochy Slobody Gustave Eiffel patri-
li medzi velikánov, ktorých životná cesta sa skončila 
v roku 1923. Teda presne vtedy, keď neďaleko Bratisla-
vy, v povodí Malého Dunaja, vznikla malebná obec zná-
ma dnes ako Zálesie.

Tento rok si teda pripomíname jej 
100. výročie. S rozkvitajúcou jarou 
sa budú na pôde obce, v spoluprá-
ci s aktívnymi občianskymi zdru-
ženiami, postupne konať viaceré 
akcie oslavujúce práve jubileum 
vzniku obce. Nasledujúce riadky 
nech sú pre vás pozvánkou.

DEŇ SV. FLORIÁNA ZAMERANÝ NA OSVETU
Takmer desiatka podujatí odštartuje už 22. apríla 
na Deň zeme, keď sa v Lodenici v Zálesí uskutoční 
najskôr čistenie spomenutého Malého Dunaja a popo-
ludní bude pripravený program najmä pre našich naj-
menších.
Nielen na deti bude 6. mája 
zameraný Deň Sv. Floriána, 
patróna všetkých hasičov. 
Dobrovoľný hasičský zbor 
v Zálesí oslavuje 75. výročie 
svojho vzniku. Pri príležitosti 
tohto výročia, ako aj pri prí-
ležitosti storočnice obce uve-
rejnia hasiči výstavu fotografií 
a krátkych textov v okolí ha-
sičskej zbrojnice. Deň Sv. Flo-
riána bude zameraný na osve-
tovú činnosť: deti a mládež 
sa oboznámia s prácou ha-
sičov, ich výstrojom či poskytnutím prvej lekárskej 
pomoci. Prítomné budú aj ďalšie záchranné zložky 
a pripravený sprievodný program. V rámci Dňa Sv. Flo-
riána odštartujeme sériu výstav po celej obci s temati-
kou 100. výročia založenia obce.

HODOVÝ TURNAJ AJ S OSOBNOSŤAMI
Na základe žiadosti obce o obnovenie tradície Hodové-
ho futbalového turnaja sa Atletiko Zálesie v spolupráci 

so Sokolom Gešajov podujalo zorganizovať počas prvej 
júnovej soboty oslavy 100. výročia na futbalovom ih-
risku v Zálesí. Na svoje by si mali prísť malí aj veľkí. 
Pre naše ratolesti budú – ako súčasť osláv Medzinárod-
ného dňa detí (MDD) – pripravené súťaže a atrakcie. 
Účasť na Hodovom turnaji prisľúbili viaceré slovenské 
futbalové osobnosti, ktoré zažili v reprezentačnom 
drese prvý veľký turnaj v ére samostatnosti: maj-
strovstvá sveta 2010 v Juhoafrickej republike. V rám-
ci kultúrneho programu sa môžete tešiť na skupinové 
aerobikové cvičenie alebo tanečné číslo detí z našej 
materskej školy navštevujúce kurz Sunny Dance. (Pod)
večernú zábavu spestrí hudobné vystúpenie.

CYKLISTI NA DEŇ OTCOV
Tradične tretiu júnovú sobotu sa pod gesciou ŠK Zálesie 
uskutočnia susedské cyklistické preteky Gesajov Cup, 
ktoré napíšu už svoju dvanástu kapitolu. Uplynulé roč-
níky poznačené pandémiou sa posúvali do jesenných 
termínov, teraz sa však toto podujatie vracia do svojho 
zvyčajného dátumu. Gesajov Cup je určený všetkým 
vekovým kategóriám cyklistov na všetkých druhoch 

bicyklov. Názov nesie na počesť spoluzakladateľa Slo-
venskej ligy v Amerike, signatára Pittsburskej dohody 
a zakladateľa obce Zálesie Ignáca Gessaya. Priestor 
štartu a cieľa bude tradične „pod orechom“ na Lesnej 
ulici. Pre jednotlivé vekové kategórie budú pripravené 
primerané trate a ocenenia. 
Pravidelne sa v Zálesí koná aj ekumenická slávnosť 
pri príležitosti sviatku vierozvestcov svätých Cyrila 
a Metoda. Tentoraz sa v rímskokatolíckom Kostole 
Najsvätejšej trojice v Zálesí uskutoční v sobotu 1. júla 
aj so zaujímavými hosťami. Účasť napríklad prisľúbila 
populárna slovenská herečka Božidara Turzonovová, 
ktorá sa predstaví v úlohe recitátorky.
O podujatiach, ktoré sa uskutočnia v druhom polro-
ku, budeme podrobnejšie informovať v ďalšom vydaní 
Záleského prameňa. Detaily o všetkých akciách, vrá-
tane časového harmonogramu, nájdete priebežne 
na webovej stránke obce, na facebookovom profile 
Zálesia a predmetných občianskych združení. 

MIROSLAV ANTOL, VILIAM PÁLENÍK, STANISLAV ZAJAČEK ml.

S príchodom jari rozkvitnú aj oslavy
100. VÝROČIE OBCE ZÁLESIE

PLÁN AKCIÍ K 100. VÝROČIU ZÁLESIA
22.APRÍLA DEŇ ZEME LODENICA
6. MÁJA DEŇ SV. FLORIÁNA PRED HASIČSKOU ZBROJNICOU
3. JÚNA HODOVÝ TURNAJ + MDD FUTBALOVÉ IHRISKO
4. JÚNA HODOVÁ OMŠA + FARSKÝ PIKNIK MIESTO V ŠTÁDIU RIEŠENIA
17. JÚNA GEŠAJOV CUP LESNÁ ULICA
1. JÚLA EKUMENICKÁ SLÁVNOSŤ KOSTOL NAJSV. TROJICE
9. SEPTEMBRA HLAVNÉ OSLAVY OBCE PARK ZÁLESÍČKO
3. DECEMBRA VIANOČNÝ KONCERT KOSTOL NAJSV. TROJICE
9. DECEMBRA SV. MIKULÁŠ PRED HASIČSKOU ZBROJNICOU

Záleská penalta 
v roku 2018. 
FOTO ARCHÍV (az)
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Po tom, ako pandémia a s ňou spojená spoločenská 
izolácia výrazne zasiahli sociálnu stránku našich živo-
tov, sme sa v združení zhodli, že pre nás všetkých bude 
veľkým prínosom znovu priniesť do obce pravý komu-
nitný život - stretávanie sa, zdieľanie, spoločnú radosť 
z maličkostí a pocit spolupatričnosti. Na základe toho 
sme vypracovali projekty na získanie finančnej pod-
pory z participatívneho rozpočtu obce, a tiež z rezer-
vy predsedu vlády SR. Oba boli úspešné a my sme 
získali nové materiálne zabezpečenie pastoračnej 
miestnosti (rozkladacie stoly, knihy, spoločenské 
hry, športové potreby pre deti). Čo s tým všetkým 
plánujeme robiť?

KOMUNITNÁ KNIŽNICA
Dvanásteho februára 2023 sme za prítomnosti 
p. farára Rusňáka a pátra Mecka, SJ slávnostne otvo-
rili komunittnú knižnicu v pastoračnej miestnosti 
pri kostole v Zálesí. Knižnica obsahuje veľa kva-
litných a aktuálnych detských titulov určených 
pre vzdelávanie aj zábavu. V rámci literatúry 
pre dospelých sme zatiaľ siahli predovšetkým 
po literatúre osobnostného rozvoja na poli part-
nerských vzťahov a rodičovstva, a tiež po literatúre 
určenej na podporu duchovného rastu. Evidujeme 
záujem aj o povinnú literatúru pre školákov, musíme 
však brať do úvahy priestorové možnosti pastoračnej 
miestnosti. Preto sme sa rozhodli postupne vybudovať 
spoluprácu s obcou, ktorá disponuje knižničným fon-
dom v kultúrnom dome a veríme, že časom sa nám po-

darí naše fondy prepojiť a zaradiť do ponuky aj obecné 
knihy.
Knižnica v pastoračnej miestnosti býva momentálne 
otvorená pre verejnosť v stredu od 17.45 do 18.30 h 

a v nedeľu od 10.00 do 10.45 h. Okrem prelistovania 
či požičania pekných knižiek si môžete u nás posedieť 
pri čaji alebo dobrej káve a vytrvať v príjemnom roz-
hovore. 

VEČERY SPOLOČENSKÝCH HIER
V októbri sme odštartovali pravidelné večery spo-
ločenských hier pre všetky vekové kategórie. Túži-

me poskytnúť priestor pre spoznanie a zabavenie 
sa so svojimi susedmi a dať rodinám možnosť tráviť 
spolu plnohodnotný čas. Podujatia sa stretávajú s veľ-
kou odozvou, na doposiaľ štyroch herných večeroch 
sa vždy zišlo približne 30 ľudí. Pozvaní sú všetci, bez 

ohľadu na vek a herné zručnosti. 
Termín herných večerov v pasto-
račnej miestnosti sa zväčša snažíme 
naplánovať na prvú nedeľu v mesiaci 
v čase od 15.30 do 18.30 h. V prípade 
záujmu odporúčame sledovať Face-
book alebo nástenku pred kostolom. 

ĎALŠIE PLÁNY
OZ Spirituale pravidelne organi-
zuje vianočný koncert. Veľmi radi 
by sme v tejto tradícii pokračovali 
aj tento rok a veríme, že sa nám 
to podarí. Termínovo bližšie sú hody, 
na ktorých sme minulý rok prvýkrát 
organizovali spoločný farský pik-
nik s programom pre deti. Zatiaľ čo 
v roku 2022 sa toto podujatie nieslo 
v znamení 90. výročia záleskej kapln-

ky, teší nás, že sa tento rok budeme môcť aj týmto spô-
sobom podieľať na 100. výročí našej obce a priložíme 
ruku k spoločnému dielu.

LUCIA MEŠKOVÁ, OZ Spirituale

Občianske združenie Spirituale netreba veľmi predstavovať, pretože stojí za zrodom mnohých projektov 
v našej obci. Medzi najvýraznejšími spomeniem výstavbu kostola, rekonštrukciu kaplnky, založenie Záles-
kej divadelnej púte, pravidelnú inštaláciu adventného venca či organizáciu viacerých koncertných podujatí.

Slávnostné otvorenie knižnice. FOTO AUTOR

Večer spoločenských hier. FOTO AUTOR

Nech vzťahy v obci znova ožijú
OZ SPIRITUALE AJ O OTVORENÍ KOMUNITNEJ KNIŽNICE V ZÁLESÍ
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Dlhodobo však chýbalo kvalitné futba-
lové ihrisko, a tak vznikli základy novej 
vízie na rekonštrukciu plochy „starého“ 
ihriska, ktoré sa nachádzalo za obcou 
Zálesie na pôvodne zachovalej ploche, 
kde kedysi stálo ihrisko futbalového 

klubu ŠK Sokol Gešajov. Vtedy sa začala aj vzájomná 
spolupráca týchto združení.

V rokoch 2016 až 2017 sme trénovali na nekvalitnom 
teréne, doslova na kúsku trávy medzi poliami. V tom 
čase sme sa venovali približne 20 deťom. Zároveň sme 
sa začali oficiálne zapájať do súťaží a turnajov, na kto-
rých sme spoznávali okolité futbalové kluby a dosaho-
vali prvé výsledky.

V spolupráci s ŠK Sokol Gešajov a za pomoci veľ-
kého množstva dobrovoľníkov z našej obce, ale aj 
z okolia, sa 10. 4. 2018 začali práce spojené s rekon-
štrukciou hracej plochy futbalového ihriska. Zapo-
jili sme sa tiež do veľkého množstva výziev a schém 
na zabezpečenie potrebných financií, v mnohých 
prípadoch úspešne. Do procesu tvorby nového ih-
riska prispela svojimi finančnými darmi aj obec 
Zálesie, ako aj veľa sponzorov či združení. Vďaka ťažkej 
technike a dobrovoľníkom sa zrekonštruovala plocha 
v rozmere 10 000 m2, ručne sme potom položili 7000 
m2 trávneho koberca. Spoločne sme strávili hodiny, dni 
a týždne na ihrisku.

Slávnostné otvorenie ihriska sa uskutočnilo 15. 9. 2018 
za prítomnosti predsedu Bratislavského futbalového 
zväzu (BFZ) Juraja Jánošíka.  V tom istom roku sme zalo-
žili vlastný projekt Mini Dunajskú ligu, aby si naši malí 
futbalisti mohli zmerať sily s rovesníkmi z okolitých 
dedín.

Postupne sme v rokoch 2019 až 2022 budovali v rámci 
možností ďalšiu infraštruktúru. Vo forme obytných 
kontajnerov pribudli šatne, vybudovali sme osvet-
lenie hlavnej hracej plochy, vydláždili okolie šatní, 
zabezpečili sedenie pre hostí a prvú tribúnu pre fa-
núšikov. Podarilo sa nám prenajať ďalší pozemok 
v bezprostrednej blízkosti ihriska, ktorý prešiel re-
vitalizáciou celej plochy a dnes slúži ako tréningové 
ihrisko, bežne prístupné verejnosti.
V uvedenom období naša hráčska základňa neustále 

stúpala. Začali sme spoluprácu s ďalšími trénermi, 
zúčastňovali sme sa na domácich turnajoch po celom 
Slovensku aj v zahraničí a zaznamenali sme pekné 
úspechy.
Dnes sa staráme o 130 mladých futbalistov rozde-
lených do štyroch vekových kategórií (U8, U9, U11, 
U13) a dokonca máme aj dievčenský tím do 15 rokov. 
Všetky družstvá hrajú ligové súťaže.

Vďaka pomoci mnohých dobrých ľudí máme koneč-
ne vysnívané ihris-
ko, po ktorom sme 
všetci túžili. Veríme, 
že na ňom vyrastú via-
cerí skvelí futbalisti, 
ktorí budú raz repre-
zentovať našu obec 
a klub vo svete. Naše 
plány sa však týmto 
nekončia, pozeráme 
sa aj do budúcnosti 
a šport chceme rozví-
jať ďalej.

STANISLAV ZAJAČEK ml.

ŠK Atletiko Zálesie vznikol v roku 2017 ako iniciatíva členov vtedajšej športovej komisie, ktorú tvorili Peter 
Milko, Andrej Klimo, Stanislav Zajaček ml., Robert Vojtek, Marek Pecucha a Patrik Vaško. S cieľom získať 
pre šport v Zálesí nový, svieži vietor do plachiet, vzniklo v roku 2017 občianske združenie s rovnakým per-
sonálnym obsadením. Jeho zámer bolo predovšetkým posunúť šport v obci na vyššiu úroveň, venovať 
sa deťom v oblasti futbalu a reprezentovať takýmto spôsobom obec.
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 info : +421 903 255 025
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FUTBAL!

PRIDAJ SA
K NÁM

 deti 6-12 rokov

Takto sa všetko začalo... FOTO ARCHÍV (az)

Od kúska trávy k vysnívanému ihrisku
ŠK ATLETIKO ZÁLESIE V SÚČASNOSTI ZASTREŠUJE 130 DETÍ
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Voltíž je síce menej rozšírený, no historicky tradičný 
šport. Veď voltižéri súťažili už v starovekom Ríme či ako 
stredovekí rytieri, ktorí cvičili na koni v plnej zbroji. 
V roku 1920 bola voltíž dokonca olympijský šport. Dnešná 
podoba voltíže je gymnastika a akrobacia na koni, kto-
ré v sebe spájajú obratnosť, zručnosť a eleganciu. Je to 
veľmi náročný šport, keďže sa okrem výkonu cvičenca 
hodnotí aj technika ovládania koňa lonžérom a výkon 
a spolupráca samotného koňa.
Za JK Spojená škola Ivanka pri Dunaji aktuálne súťaží 26 
detí, ktoré sú nielen zo Zálesia a Ivanky, ale aj z okoli-
tých obcí či Bratislavy. Záleských voltižérov máme deväť 

vo všetkých kategó-
riách (mladšie deti, 
staršie deti, junio-
ri, mladí jazdci a 
seniori) a excelujú 
aj vďaka dvom tré-
nerkám zo Zálesia 
(Adriana Žatková a 
Vanda Gavaldová) 
a lonžérke Tamare 
Kotvasovej.
Koncom septembra 
minulého roka sa 
uskutočnili ďalšie 
majstrovstvá Slo-

venska vo voltížnom jazdení v nádhernom areáli Czajlik 
Ranch v Dunajskom Klátove. V konkurencii desiatich 
klubov a takmer 90 súťažiacich obstáli naši cvičenci 
naozaj výborne. Zálesania opäť priniesli domov cenné 
kovy. V kategórii mladších detí získal Filip Nikolíni titul 
majstra SR a v kategórii starších detí excelovali strie-
borná Tara Jurášová a bronzová Zuzana Špačková. Len 
o kúsok ušiel cenný kov Sabine Žatkovej, ktorá súťažila 
v početne silnej kategórii juniorov mužov a žien a skon-
čila na úžasnom štvrtom mieste.
Medaily i poháre pre víťazov ešte nad hlavy zdvihli 
dve naše dvojice - Zuzana Špačková a Zara Cvetkovič 
(1. miesto) a Júlia Tary a Rebeka Kemény (3. miesto) 
- a v neposlednom rade detská skupina pod vedením 
Adriany Žatkovej. V nej zo záleských detí zažiarili Alžbe-
ta Milková a Filip Nikolíni a vysúťažili si titul majstrov 
Slovenska. Celkovo získal ivanský voltížny klub 4 zlaté, 
2 strieborné a 3 bronzové medaily v majstrovskej súťaži 
a titul Kôň roka v kategórii dvojíc.
Mená voltižérov z našej obce je počuť nielen na ná-
rodných súťažiach. Dievčatá Tara Jurášová a Zuzana 
Špačková očarili rozhodcov aj na medzinárodných pre-

tekoch CVI v maďarskom Kaposvári a v slovenskom Ša-
moríne v silnej konkurencii cvičencov z takmer desiat-
ky európskych krajín. Prinieslo to dvojnásobné striebro 
pre Taru Jurášovú a dvojitú „zemiakovú“ medailu pre 
Zuzanu Špačkovú.
Veríme, že sa záleským talentom podarí kvalifikovať aj 
na európske a svetové šampionáty pre rok 2023. Úspech 
voltížneho klubu JK Spojená škola Ivanka pri Dunaji na 
súťažiach Slovenského voltížneho pohára alebo na sa-
motných majstrovstvách SR dokazuje, že cvičenci majú 
výbornú prípravu a odhodlanie, ktoré im umožňujú 
žať úspechy doma aj v zahraničí. Držíme im päste, aby 
dobré meno našej obce šírili nielen na Slovensku, ale 
aj ďalej!

ALEXANDRA NIKOLÍNI

Deti a mládež zo Zálesia robia už každoročne výborné meno krásnej jazdeckej disciplíne - voltíži. Voltíž-
na sekcia Jazdeckého klubu (JK) Spojenej školy Ivanka pri Dunaji vznikla v roku 2012, keď deti „odras-
tené“ zo záleskej materskej školy chceli pokračovať v tom, s čím ich s láskou zoznamovali pani učiteľky 
Adriana Žatková a Zuzana Repková a kobylka Sára. Odvtedy skvele reprezentujú nielen ivanský klub, 
ale aj samotné Zálesie.

FOTO ARCHÍV (JK Spojená škola 
Ivanka pri Dunaji)

Deti sa voltíži venujú 
s láskou a nadšením.

Voltižéri predvádzajú na súťažiach aj takéto parádne, no zároveň nebez-
pečné kúsky. FOTO ARCHÍV (JK Spojená škola Ivanka pri Dunaji)

Medailová žatva na majstrovstvách Slovenska

VOLTIŽÉRI Z JK SPOJENEJ ŠKOLY IVANKA PRI DUNAJI ROBIA ZÁLESIU
SKVELÉ MENO DOMA AJ V ZAHRANIČÍ

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

24.6. Letné 
23.9. Jesenné 
9.12. Vianočné

Nájdete tu výrobky 
a produkty od šikovných 
ľudí. Nebudú chýbať ani 
koláčiky, nápoje a niečo 
chutné na obed.
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POZOR NA PODVODNÍKOV!
V posledných týždňoch sa roztrhlo 
vrece s prípadmi, keď kriminálni-
ci obrali ľudí o veľké sumy peňazí, 
v niektorých prípadoch o celoživot-
né úspory. Priblížme si niekoľko 
nekalých techník, ktoré podvodníci 
využívajú, pričom sa zameriavajú 
na jednu z najzraniteľnejších skupín 
- na seniorov.
Podvodníci najskôr kontaktujú se-
niora telefonicky a snažia sa od neho 
získať v rozhovore čo najviac osob-
ných informácií. Tie neskôr zne-
užijú pri páchaní trestnej činnosti. 
Zatelefonujú opäť a predstierajú, 
že sú právnici, policajti, zamestnan-
ci banky či lekári a snažia sa obeť 
psychicky zneistiť. Výnimkou ne-
musí byť ani falošný vnuk či vnučka, 
ktorí volajú, že sú v nemocnici a bez 
úhrady im nebude poskytnutá zdra-
votná starostlivosť. Žiaľ, podvodníci 
sú veľmi vynaliezaví.
Pani Božene v Humennom naj-
skôr telefonovali a spytovali sa 
na jej osobné pomery. Následne 
jej neskôr volali opäť a predstavili 

Slovenská pošta Ivanka pri Dunaji 
vyzýva obyvateľov Zálesia, aby si 
svoje nehnuteľnosti (domy) ozna-
čili riadne tzv. orientačným číslom 
(červená tabuľka). Najmä obyvate-
lia ulíc Malinovská, Starobystric-
ká, Terchovská, Domky, Dolnoma-
jerská, Družstevná sú historicky 
zvyknutí - keďže im v minulosti 
bolo pridelené len čierne číslo - 
používať pre akúkoľvek korešpon-
denciu iba tzv. súpisné číslo, ktoré 
je uvedené na čiernej tabuľke.

sa ako policajti. Vysvetlili jej, že je 
v nebezpečenstve, pretože je v hľa-
dáčiku lupičov, a tak jej odporúčajú 
zbaliť úspory a cennosti. V snahe 
ochrániť svoj majetok všetko zbalila 
a vyhodila z okna svojho bytu. Tam 
už čakal páchateľ a spôsobil jej tak 
škodu 15 300 eur.
Aj 79-ročná pani z Topoľčian pocítila 
rovnaký psychologický emocionál-
ny nátlak, keď jej telefonovala faloš-
ná policajtka a upozornila ju na plá-
novanú krádež v jej dome. Seniorka 
zbalila hotovosť a šperky, vrátane 
svadobných obrúčok, a vyložila ich 
pred dom. Falošná policajtka s ňou 
udržiavala telefonickú konverzáciu, 
až kým si babičkin majetok v hod-
note 14 500 eur zlodeji nezobrali.
O tom, že sa podvody odohráva-
jú denne aj v našom okolí, svedčí 
aj fakt, že policajti v Bratislavskom 
kraji využívajú všetky dostupné for-
my, ako varovať ľudí pred rizikom. 
V roku 2022 sa v rámci projektu 
Bezpečná jeseň venovali približne 
4200 seniorom v Bratislave a okolí. 
Chráňte sa aj Vy pred zlodejmi! 

Toto číslo sa však na orientáciu 
pre doručovanie pošty a  orientá-
ciu záchranných zložiek nepouží-
va. Slovenská pošta potom nevie 
správne doručiť zásielku. Môže 
vzniknúť problém napríklad nedo-
ručeného vyúčtovania za elektrinu, 
kde môže byť nedoplatok a násled-
ne môže dôjsť k odpojeniu.
Z uvedeného dôvodu apelujeme 
na majiteľov, ktorí majú ozna-
čenú nehnuteľnosť len čiernym 
číslom, aby si budovu označili 

Varovanie pre našich seniorov, 
jednu z najzraniteľnejších skupín

Pošta vyzýva

ODPORÚČANIA
- Dôrazne vyzývame príbuz-
ných seniorov, aby ich upozornili 
na obozretnosť a nevydali na zákla-
de telefonických hovorov peniaze 
falošným právnikom, policajtom, 
zamestnancom banky, americkým 
vojakom, falošným lekárom, elek-
trikárom, poštárom, vodárom…
- SENIORI, ak od vás niekto žiada 
telefonicky, písomne alebo osobne 
vysokú finančnú hotovosť s odôvod-
nením, že chce zachrániť váš ma-
jetok, alebo ochrániť za finančnú 
odmenu vašich blízkych, vnukov, 
vnučky, syna, dcéru a vyvíja na vás 
nátlak - IDE O PODVOD!
- Polícia apeluje na všetkých obča-
nov, aby si všetky podozrivé žiados-
ti o peniaze z akéhokoľvek dôvodu 
najskôr preverili u svojich príbuz-
ných. Volajte svojim deťom, vnúča-
tám, susedom či priateľom skôr, ako 
vydáte svoje úspory do cudzích rúk. 
Alebo sa obráťte na políciu na tele-
fónne číslo 158. My na miesto pošle-
me skutočnú policajnú hliadku.

ZDROJ: Facebook Polície SR

aj červeným. Zároveň je potrebné, 
si vo všetkých inštitúciách, z kto-
rých pravidelnú poštu očakávajú, 
zmenili adresy s uvedením červe-
ného, teda orientačného čísla.
Pokiaľ vám tabuľka s červeným čís-
lom chýba, dostanete ju za správny 
poplatok na Obecnom úrade v Zá-
lesí. Veríme, že uvedené opatrenia 
pomôžu doručovateľom aj obyva-
teľom k správne a včas doručeným 
zásielkam.

(red)

V obecných novinách je možné na základe rozhodnutia obecného zastupiteľstva 
uverejňovať inzerciu (reklamu). Poplatky sú v zmysle schváleného štatútu obecných 
novín nasledovné (pri formáte A4):

Slovná (riadková) inzercia je ohodnotená sumou 0,1 eur za jed-
no slovo, pričom minimálny rozsah takejto inzercie je 10 slov.
Inzercia musí byť zaslaná v elektronickej podobe e-mailom 
na mailovú adresu redakcie noviny.zalesie@gmail.com. 
Záujemcovia v takom prípade dostanú inštrukcie na nutné 
technické parametre inzercie.

INFORMÁCIA PRE INZERENTOV

1 strana: 100 eur
1/2 strany: 50 eur
1/4 strany: 40 eur
1/8 strany: 20 eur

1/16 strany: 12 eur
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Zvozový harmonogram 2023 - Zálesie

Týž. Týž. Týž.
Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO

1. 2 3 4 5 6 5. 1 2 3 9. 1 2 3
2. 9 10 11 12 13 6. 6 7 8 9 10 10. 6 7 8 9 10
3. 16 17 18 19 20 7. 13 14 15 16 17 11. 13 14 15 16 17
4. 23 24 25 26 27 8. 20 21 22 23 24 12. 20 21 22 23 24
5. 30 31 9. 27 28 13. 27 28 29 30 31

Týž. Týž. Týž.
Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO

14. 3 4 5 6 7 18. 1 2 3 4 5 22. 1 2
15. 10 11 12 13 14 19. 8 9 10 11 12 23. 5 6 7 8 9
16. 17 18 19 20 21 20. 15 16 17 18 19 24. 12 13 14 15 16
17. 24 25 26 27 28 21. 22 23 24 25 26 25. 19 20 21 22 23

22. 29 30 31 26. 26 27 28 29 30

Týž. Týž. Týž.
Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO

27. 3 4 5 6 7 31. 1 2 3 4 35. 1
28. 10 11 12 13 14 32. 7 8 9 10 11 36. 4 5 6 7 8
29. 17 18 19 20 21 33. 14 15 16 17 18 37. 11 12 13 14 15
30. 24 25 26 27 28 34. 21 22 23 24 25 38. 18 19 20 21 22
31. 31 35. 28 29 30 31 39. 25 26 27 28 29

Týž. Týž. Týž.
Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO Po Ut St Št Pi ZKO

40. 2 3 4 5 6 44. 1 2 3 48. 1
41. 9 10 11 12 13 45. 6 7 8 9 10 49. 4 5 6 7 8
42. 16 17 18 19 20 46. 13 14 15 16 17 50. 11 12 13 14 15
43. 23 24 25 26 27 47. 20 21 22 23 24 51. 18 19 20 21 22
44. 30 31 48. 27 28 29 30 52. 25 26 27 28 29

ZKO čierna, zelená alebo plechová nádoba Štvrtok Párny t. - 2týždenná f.
BIO  hnedá nádoba

ÁNO tráva, konáriky, lístie, burina, šupky z ovocia, zeleniny
NIE odpad živočísneho pôvodu, kuchynský odpad, sáčky, biodegradovateľné sáčky

Papier číre priesvitné vrece, modrá 120/240/1100l nádoba
ÁNO noviny, časopisy, kancelársky papier, zošity, krabice, letáky, kartón
NIE znečistený, voskový papier, vreckovky, utierky, plienky, tvrdé viazanie kníh

Plast číre priesvitné vrece, žltá 120/240/1100l nádoba
ÁNO

NIE

Sklo zvony na sklo rozmiestnené v obci
ÁNO sklenené nádoby, flaše, zaváraninové poháre, tabuľové sklo z dverí a okien
NIE zrkadlá, porcelán, keramika, autosklo, drôtené sklo, žiarivky

zošliapnuté PET fľaše z nápojov, drogérie, kozmetiky, destilovanej vody, rastlinných olejov 
a pod., čistá fólia - igelitové tašky, strečové fólie, jogurtové kelímky, nápojové plechovky, 
konzervy, VKM/tetrapack
obaly so zvyškom jedál, drogérie, gumené predmety, plienky, obaly z farieb a iných 
chemikálií, obaly zo surového mäsa, polystyrénove obaly z jedál, molitan, znečistený alebo 
farebný polystyrén, viazacie pásky, stavebný izolačný materiál, podlahové krytiny, bazény, 
lopty, skelet elektroodpadu, obaly z liekov.

Júl SeptemberAugust

Október November December

Apríl

Marec

Máj Jún

Január Február

Reklamácie do 24hod. od vývozu posielať na: reklamaciesc@avesk.sk
Uviesť: adresa, druh odpadu, pri ZKO frekvencia, pri poškodení nádoby poslať foto a objem


